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Järjestön tunnuslause ja kauden 20172018 teemat 

Järjestön tunnuslause  Me palvelemme – We serve 
G-piirin teema   Paikallinen moninaisuus 
Kotimainen teema   Tue nuorta itsenäisyyteen  

  

Kansainvälisen presidentin teema  Me palvelemme – We serve 

 

Organisaatio  

Lions Clubs International 

Kansainvälisen lionsjärjestön 100. vuosikokous (Convention) pidettiin Chicagossa USA:ssa 30.6.4.7.2017. 
Kansainväliseksi presidentiksi valittiin Naresh Aggarwal Intiasta, 1. varapresidentiksi Gudrun Yngvadottir 
Islannista, 2. varapresidentiksi Jung-Yul Choi Etelä-Koreasta  ja 3. varapresidentiksi Haynes Townsend 
USA:sta. 
 
Lions Clubs Internationalin säätiö (LCIF) tukee lionsklubien ja kumppaneiden toimintaa, kun ne palvelevat 
yhteisöjä paikallisesti ja maailmanlaajuisesti sekä luovat toivoa ja vaikuttavat elämäämme humanitaaristen 
palveluhankkeiden ja -apurahojen välityksellä. LCIF:n puheenjohtajana kaudella 2017-2018 toimi edellisen 
kauden presidentti  Bob Corlew. 

Suomen Lions-liitto ry 

Liiton hallituksen puheenjohtajana toimi CC Erkki Honkala LC Peräseinäjoesta, ensimmäisenä vara-
puheenjohtajana VCC Pirkko Vihavainen LC Juva/Luonterista ja edellisenä puheenjohtajana IPCC Heikki 
Hemmilä LC Ylivieskasta 107-O piiristä. Muut hallituksen jäsenet olivat: DG Timo Auranen LC 
Helsinki/Vuosaari, DG Veli-Matti Andersson LC Pori/Ulvila, IPDG Heikki Lohi LC Luumäki/Ukko-Pekka,     
IPDG Aarto Mäkinen LC Sotkamo ja 1VDG Heikki Tuomaala. Hallituksen sihteerinä toimi SLL:n pääsihteeri  
GS Maarit Kuikka LC Helsinki/Malmittaret. 

Kuvernöörineuvosto 

Puheenjohtaja CC Erkki Honkala LC Peräseinäjoki, varapuheenjohtaja VCC Pirkko Vihavainen                         
LC Juva/Luonteri, edellinen puheenjohtaja IPCC Heikki Hemmilä LC Ylivieska, piirikuvernöörit (DG:t): Risto 
Paukku LC Mietoinen (A), Hannu Saarnilehto LC Helsinki/Töölö (B), Jami Virta LC Jokela (C), Matti Kirves LC 
Hirvensalmi (D), Reijo Lumme LC Tampere/Ruotu (E), Jaakko Passinen LC Nurmo/Lakeus (F), Olavi Vesanen 
LC Jämsänseutu (G), Esa Ruuskanen LC Savonlinna/Sääminki (H), Seppo Saarela LC Oulu/Myllyoja-
Haapalehto (I), Tuula Väätäinen LC Varkaus/Justiina (K), Eino Majava LC Kemijärvi (L), Veli-Matti Andersson 
LC Pori/Ulvila (M), Timo Auranen LC Helsinki /Vuosaari (N) ja Matti Välikangas LC Haapajärvi/Kantapuhto 
(O). 

 

 
 
 



Kuvernöörineuvoston kokoukset 

 
11.6.2017 Joensuu, järjestäytymiskokous Suomen Lions-liiton vuosikokouksen yhteydessä  
02.09.2017  Seinäjoki 
25.11.2017 GoToMeeting 
03.03.2018  Espoo 
 
Näiden lisäksi kuvernöörineuvosto piti kaksi GoToMeeting-webinaaria ja yhden sähköpostikokouksen. 
Keskeisinä asioina olivat Punaisen sulan tuoton jako, Lions Quest-koulutus sekä lions-talon tilanne. 

Kansainväliset kokoukset ja SLL:n vuosikokous 

Kansainvälistä yhteistyötä teemme sekä Pohjoismaiden että Euroopan lionien kanssa. Kaudella 20172018 
järjestettiin yhteistyökokouksia mm. 
 

28.30.09.2017 Lions Europa-Forum, Montreux, Sveitsi 
19.–21.1.2018  NSR-kokous, Norrtälje, Ruotsi 

08.10.6.2018  SLL:n 65. vuosikokous, Oulu  

29.6.3.7.2018 101th Convention, Las Vegas, USA  
 

Lionspiirin 107-G kokoukset ja tilaisuudet kaudella 20172018 

05.8.2017  Piirin työvaliokunta, Matara, Jyväskylä 
26.8. 2017  Piirihallitus, Matara, Jyväskylä 
09.9.2017  Piirifoorumi, Veturitallit, Jyväskylä 
1.11.2017   Piirin työvaliokunta, GoToMeeting 
25.11.2017  Piirihallitus ja pikkujoulu, Majatalo Morva, Jämsä 

28.11.2.12.2016 Lohkotapaamiset 
23.1.2018  Piirin työvaliokunta, GoToMeeting 
10.2.2018   Piirihallitus, Wanhat Wehkeet, Karstula 
10.2.2018  Piirin naislionien tapaaminen, Ravintola Priimus, Jyväskylä,  
       järjestäjänä LC Palokka/Wilma 
22.2.2018  Piirihallitus, GoToMeeting 

5.9.3.2018  Aluefoorumit 
10.3.2018  Arne Ritari -säätiön lionsjuhla, Nikolainsali Jyväskylä 
21.3.2018  Piirin työvaliokunta, GoToMeeting 
24.3.2018  Vanhat ja tulevat LPJ:t ja APJ:t tapaaminen, Matara, Jyväskylä 
8.4.2018  Piirihallitus, Matara, Jyväskylä 
21.4.2018   Piirin 49. vuosikokous, Joutsan koulukeskus, järjestäjinä Joutsan ja Luhangan 

 klubit. Kokouksessa käsiteltiin mm. kauden 2016–2017 tilinpäätös (toiminta-
 kertomus, tuloslaskelma, tase ja talousarviovertailu sekä toiminnantarkasta-
jien lausunto), seuraavan kauden 2018–2019 talousarvio ja toimintasuunni-
telma sekä kauden 2018–2019 henkilövalinnat. 

 
  Kuvernööritiimivalinnat olivat seuraavat: 
  DGe  Mauri Koskela, LC Keuruu 
  1VDG  Heikki Näsi, LC Kivijärvi 
  2VDG   Erkki Mäntylä, LC Jämsänseutu 
 
12.5.2018  Piirihallituksen vaihtotilaisuus, Viikinhovi, Keuruu 

 

 



Klubit ja jäsenmäärä 

Jäsenten lukumäärä laski 1431:sta määrään 1373. Klubit vastaanottivat uusia jäseniä 49, mutta menettivät 
107 jäsentä(poisnukkuneita 15). Kauden lopussa piirissämme oli miesklubeja 46, naisklubeja 9 ja 

yhteisklubeja 6. Kauden 20172018 aikana klubien määrä pysyi entisellään eli 61 klubissa. 
 
Kriittisinä menestystekijöinä ovat:  

 julkisen näkyvyyden ja kiinnostavuuden lisääminen 

 palvelun vaikutuksen kasvattaminen  

 klubiviihtyvyyden parantaminen   

 jäsenyysarvon nostaminen 

 jäsenistön keski-iän alentaminen ja naisjäsenten lukumäärän kasvattaminen 

 jäsenistön riittävä perehdyttäminen ja koulutus 

 yhteistyö klubien ja ulkopuolisten organisaatioiden kanssa 

 tietoisuuden lisääminen liikkeen kansainvälisyydestä ja LCIF-toiminnasta. 

Piirin työvaliokunta 

Piirin 107-G työvaliokunnan muodostivat piirikuvernööri, 1. ja 2. varapiirikuvernööri, edellisen kauden 
piirikuvernööri, piirisihteeri, piirin rahastonhoitaja, alueen puheenjohtajat, piirin palvelujohtaja(GST), piirin 
jäsenjohtaja (GMT) ja piirin koulutusjohtaja (GLT). Työvaliokunta kokoontui kohdassa kokoukset mainittuina 
päivinä. 

Piirihallitus 2017–2018 

Piirikuvernööri   DG Olavi Vesanen, LC Jämsänseutu 
1. varapiirikuvernööri   1.VDG Mauri Koskela, LC Keuruu 
2. varapiirikuvernööri   2.VDG Heikki Näsi, LC Kivijärvi 
Edellinen piirikuvernööri  IPDG Kari Edelmann, LC Jyväskylä/Cygnaeus 
Piirisihteeri    CS Olavi Harju, LC Keuruu 
Piirin rahastonhoitaja   CT Erkki Iso-Markku, LC Vilppula 
 
Alue 1 
Alueen puheenjohtaja  RC Taisto Kotila, LC Laukaa 
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Timo Rantanen, LC Hartola 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Timo Hänninen, LC Lievestuore 
 
Alue 2 
Alueen puheenjohtaja  RC Mikko Kauranen, LC Jyväskylä/Kuokkala  
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Esa Pajunen, LC Jyväskylä 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Janne Kautto, LC Palokka 
Lohkon 3 puheenjohtaja  ZC Helvi Stolt, LC Vaajakoski/Ewe 
 
Alue 3 
Alueen puheenjohtaja  RC Hannu Polvinen, LC Mänttä 
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Taisto Rinne, LC Kuorevesi 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Pia Nieminen, LC Mänttä/Esteri 
 
Alue 4 
Alueen puheenjohtaja  RC Jukka Könni, LC Suolahti 
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Ossi Väistö, LC Petäjävesi 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Pentti Särkioja, LC Pylkönmäki  
Lohkon 3 puheenjohtaja  ZC Vesa-Matti Niskanen, LC Sumiainen 
 
Alue 5 
Alueen puheenjohtaja  RC Terttu Möttönen, LC Karstula/Sirkat 
Lohkon 1 puheenjohtaja  ZC Jouko Vierimaa, LC Karstula 
Lohkon 2 puheenjohtaja  ZC Panu Kuronen, LC Pihtipudas 



Toimikunnat ja työryhmät 2017–2018 

 
GAT(= global action team): DG, GST, GMT ja GLT 
 
Jäsenohjelma 
Jäsenjohtaja GMT   Heikki Rautiainen, LC Vilppula/Koski 
Puolisotoiminta   Jukka Kokkonen, LC Äänekoski/Kotakennäs 
 
Koulutusohjelma 
Koulutusjohtaja GLT   Jonny Paananen, LC Pihtipudas 
PDG-toimikunta  IPDG Kari Edelmann, LC Jyväskylä/Cygnaeus 
 
Palvelutoiminta 
LCI 100 vuotta   PDG Pertti Jämsén, LC Viitasaari 
Punainen Sulka  PDG Ilkka Sainio, LC Mänttä 
Hyvän Päivän tapahtuma  Janne Maunonen, LC Jyväskylä/Cygnaeus 
Sri Lankan Lions-ystävät  Tuomo Vartiainen, LC Palokka 
 
Nuorisotyö  
Nuorisovaihto , kummilapset  Tuomo Rajala, LC Joutsa/Jousa 
Leotoiminta    Taru Rytkönen, LC Uurainen 
Lions Quest   Eila Pelli, LC Jyväskylä/Aino 
Rauhanjulistekilpailu  Tarja Parta, LC Jämsä/Lyylit 
 
Palvelu- ja varainhankinta GST PDG Jorma Tuhkanen, LC Viitasaari/Porthan 
 
Viestintä 
PR, piirin www-sivut,  IPCC Jari Rytkönen, LC Uurainen 
printed media  
Metso-Leijona   Ilkka Salonen, LC Karstula 
Piirin Facebook-uutiset   Janne Maunonen, LC Jyväskylä/Cygnaeus 
ja muu viestintä  CS Olavi Harju, LC Keuruu 
     
Säätiötoiminta 
AR-säätiö   Viljo Hokkanen, LC Jyväskylä/Lohikoski 
LCIF/ALERT   PDG Kyösti Mikkonen, LC Muurame 

 

Toiminnantarkastajat kaudella 2017–2018 

Toiminnantarkastajina toimivat kaudella 20162017 Esa Eskola (LC Mänttä) ja Marko Murtomäki (LC 
Mänttä). 

Toiminta kaudella 2017–2018 

Piirifoorumi 

Piirifoorumissa 9.9.2017 Veturitalleilla Jyväskylässä esiteltiin kansainvälisen presidentin Dr. Naresh 
Aggarwallin video hänen teemastaan ”We serve”.  
 
Käytiin läpi kaudelle identifioidut kriittiset menestystekijät. Edelleen esiteltiin tavoitteet koskien jäsenistöä, 
koulutusta, viestintää, palvelutoimintaa, nuorisotyötä, varainhankintaa, Arne Ritari -säätiön toimintaa sekä 
LCIF:n rahoitusta ja toiminnan kehittämistä. Pidettiin esitelmä kumppanuustoiminnan eduista ajatuksella 
enemmän yhdessä. Luotiin tilannekatsaus Punainen Sulka- ja LCI 100 vuotta -haastekampanjoihin ja 
pidettiin koulutustilaisuus klubien sihteereille ja rahastonhoitajille.  

Piirifoorumiin osallistui 83 lionia. Tilaisuudessa jaettiin klubeille Lions 20172018 vuosikirjat. 



Alueen (RC) ja lohkojen (ZC) puheenjohtajien toiminta 

Alueen puheenjohtajat ja lohkojen puheenjohtajat ovat tehneet arvokasta ja ansiokasta työtä 
jäsenaktiivisuuden nostattamisessa ja jäsenvoimavaran hyvänä pitämisessä omien resurssiensa puitteissa. 
He ovat suorittaneet klubien toimintaan liittyvää seurantaa ja opastustehtäviä ja raportoineet 
huomioistaan piirihallitukselle ja piirikuvernöörille. Ansioituneita alueitten ja lohkojen puheenjohtajia 
palkittiin piirin vuosikokouksessa. 

Aluefoorumit  

Klubien jäsenkunta on Lions-liikkeen tulevaisuuden ydin. Aluefoorumeissa tuotiin esiin, ettei nuoria 
välttämättä houkuta jäykähkön rakenteen ja määrämuotoisen toiminnan järjestö. He edellyttävät 
toiminnalta joustavuutta ja nopeutta. Uusia ja nuoria jäseniä saataisiin paremmin toimiviin ja isompiin 
klubeihin, joissa voisi aidosti verkostoitua eri alan asiantuntijoiden kanssa. Nykyinen malli, jossa klubeissa 
on vain hallituksen kokoonpanon verran jäseniä, voi johtaa klubien lopettamiseen eikä  muutenkaan ole 
hyvä toimintatapa. On siten järkevää harkita pienten klubien muuttamista yhteisklubeiksi paikkakunnilla, 
joilla ei ole naisklubeja. Edelleen on klubien kiinnitettävä enemmän huomiota viihtyvyyteen sekä 
mielekkäiden aktiviteettien toteuttamiseen. Toiminnan suunnittelussa tuotiin esille Heikki Hemmilän esille 
keräämä  ideapankki, josta löytyy malleja kokousten elävöittämiseen, klubihengen parantamiseen ja 
varainhankintaan.  
Raportoinnista käytiin aluefoorumeissa osin kriittistäkin keskustelua. Klubeissa on erilaisia toimijoita ja 
kaikki eivät ole yhtä taitavia tietotekniikan kanssa. MyLCI-järjestelmää tulee kehittää vielä paljon 
virtaviivaisemmaksi ja helppokäyttöisemmäksi, jotta klubisihteereitä ja muita virkailijoita on helpompi 
jatkossakin saada toimintaan mukaan.  
Esille tuli myös osallistumisaktiivisuus koulutuksiin. Pohdittiin keinoja osallistujien lisäämiseksi. Uusien 
jäsenten ja kummien koulutus katsottiin jatkossakin tarpeelliseksi. 
 

Seuraavalla kaudella 20182019 halutaan järjestää sekä syys- että kevätkaudella aluefoorumeja. Edelleen 
on tavoitteena virittää yhteistyötä muiden toimijoiden (esim. seurojen ja järjestöjen) kanssa. 

DG:t ja klubivierailut 

Viralliset klubivierailut tehtiin piirikuvernöörin sekä 1. ja 2. varapiirikuvernöörien toimesta pääsääntöisesti 
syyskauden 2017 aikana. Muutama virallinen klubivierailu toteutui kevättalvella 2018. Piirikuvernööri 
vieraili kauden aikana 31 klubissa, 1VDG 20 klubissa ja 2VDG 10 klubissa.  

Kokousvierailujen yhteydessä jaettiin vuosimerkit tasavuosia jäseninä olleille (560 vuotta), ellei klubi ollut 
niitä muussa yhteydessä aikaisemmin jakanut.  
Piirikuvernööri palkitsi piirikokouksessa eri tavoin ansioituneita klubeja ja klubien jäseniä. Palkitut klubit ja 
lionit on mainittu piirikokouksen pöytäkirjassa ja tämän toimintakertomuksen kohdassa palkitsemiset. 
Klubit palkitsivat vuosijuhlien yhteydessä jäseniään ansiomitaleiden lisäksi Melvin Jones- ja Arne Ritari -
jäsenyyksin. 

PDG 

IPDG Kari Edelmannin johtaman työryhmän tehtävät liittyivät DG:n toiminnan tukemiseen ja opastukseen. 
Kuopiossa järjestettiin  G- ja K-piirien yhteinen PDG-tapaaminen puolisoineen. Toivottiin, että K- ja G-piirien 
välistä yhteistyötä jatkettaisiin tulevallakin kaudella. PDG:ille oli järjestetty keskustelutilaisuus vuosi-
kokouksen yhteydessä, jolloin keskusteltiin mm. Suomen Lions-liiton taloudesta ja Malmilla sijaitsevan 
lions-talon mahdollisesta myynnistä. 

Klubien vuosijuhlat 

Juhlineita klubeja on muistettu Suomen Lions-liiton huomionosoituksilla, piirin standaarilla ja piiri-
kuvernöörin Arne Ritari -säätiön adresseilla.  
 
21.10.2017 40 v  LC Joutsa/Jousa 
24.2.2018 50 v  LC Hartola 
17.7.2018 60 v  LC Saarijärvi 
14.4.2018 15 v LC Pihtipudas/Emmit 
05.5.2018 30 v LC Jämsä/Himos 



GMT/Jäsenohjelma 

 
Kolho 08.08.2018 
Jäsentoimikunta/raportti toimikaudesta 2017-2018 
 
Jäsentilanne G-piirissä on muuttunut huonompaan suuntaan. Alle 20 hengen klubeja oli vielä 2017 20 kpl, 
mutta nyt ollaan määrässä 27. Myös klubien määrä on pudonnut 2 kpl ollen nyt 61. 01.07.2017 jäseniä oli 
1431 ja tällä hetkellä 1387, joten vähennystä on 44 jäsentä. Tässä on siis lukuja viime kaudelta. 
Klubitoiminta kaipaa aktiviteetteja ja yhdessä työskentelyä sekä myös positiivista esilläoloa. Uusien 
jäsenten saaminen klubeihin on jatkuva sarka ja sitä ei voi kyllin korostaa. Ovatko ihmisten asenteet 
vapaaehtoistyöhön muuttuneet huonommiksi ja oma tekeminen on tärkeämpää – mene ja tiedä. 
Talkootyöhön verottaja suhtautuu nihkeästi ja omissa aktiviteeteissakin saa olla tarkkana, ettei tule 
ongelmia. Jäsenet ikääntyvät ja aktiivisten toimijoiden joukko vääjäämättä pienenee. Olisikin tärkeää, ettei 
uusia jäseniä etsittäessä katsottaisi vain ikää, vaan myös halua toimia. Vanhempikin jäsen voi olla puhtia 
täynnä. Valitettavasti meillä on klubeissa liikaa passiivisia jäseniä. Miten heidät taas motivoisi tekemään sitä 
työtä, mitä he ovat klubiin tullessaan luvanneet, onkin haastavaa. Kummien tehtävänä olikin patistella ns. 
omia veljiään aktiivisuuteen, jos ote on päässyt lipsahtamaan. 
Klubien päätehtävä on palvelu ja auttaminen omalla paikkakunnalla eikä suinkaan uusien jäsenten 
haaliminen ja klubien määrän kasvattaminen. Suurin haasteemme onkin löytää hyviä ja miksei myös 
näkyviä aktiviteetteja ja niihin innokkaita tekijöitä jäsenmäärästä riippumatta. Tässä tulee klubien välinen 
yhteistyö vaikkapa lohkon sisällä uuteen merkitykseen. Joukolla tekeminen lisää kiinnostusta toimintaan ja 
sitä kautta klubiviihtyvyyskin paranee ja ehkä sillä saadaan myös jäsenten eroamisajatukset kaikkoamaan. 
Täytyy muistaa, että tyytyväinen leijona on aktiivinen ja pitää yhdessä tekemisestä ja toimimisesta 
kotiseudun hyväksi. 
 

Heikki Rautiainen, GMT 107-G piiri 

GLT/Koulutusohjelma  

Kauden 20182019 tehtävät ja tavoitteet esiteltiin alueitten ja lohkojen puheenjohtajille järjestetyssä 
koulutustilaisuudessa 24.3.2018. Tilaisuudessa olivat läsnä sekä tulevat että virassa olevat toimihenkilöt. 
Tavoitteena on, että alueitten ja lohkojen puheenjohtajat on koulutettu tuleviin tehtäviinsä hyvissä ajoin ja 
että piirin tavoitteet saadaan integroitua klubien toimintasuunnitelmiin puolin ja toisin. Tämä vaihe 
edellyttää paitsi koulutuksen järjestämistä myös itseopiskelua Lionien koulutuskeskuksen sivuilla.  
 
21.4.2018 järjestettiin Joutsan piirikokouksen yhteydessä uusille jäsenille ja kummeille koulutustilaisuus, 
johon osallistui 17 lionia. Piirikokouksessa järjestettiin myös valmennusta virkailijatehtäviin. Jatkossakin on 
kannustettava klubeja osallistumaan aktiivisesti liiton ja piirin järjestämiin koulutustilaisuuksiin. 

Puolisotoiminta 

Puolisot olivat mukana piirifoorumissa ja piirikokouksessa sekä monissa klubivierailuissa. Vuosikokoukseen 
yhteydessä oli puolisoille järjestetty omaa ohjelmaa koulutustapahtumien ajaksi. G- ja K-piirien yhteinen 
puolisopäivä pidettiin Hankasalmella 19.5.2018. PDG:t suosittivat, että puolisopäivätapahtuma 
järjestettäisiin myös seuraavalla kaudella. Kannustetaan jäsenistön avec-osallistumista puolisopäivään. 

Palvelutoiminta 

Punainen Sulka  

Punainen Sulka keräys toteutettiin valtakunnallisesti teemalla:  
”2017 tekoa nuorten hyväksi. Tue nuorta itsenäisyyteen”.   
Keräyksen suojelijana oli Tasavallan presidentti Sauli Niinistö. 
Keräyksen valmistelu alkoi jo vuonna 2015 kun klubeilta pyydettiin tavoitteita tapahtuma-
tuotoista sekä keräys tuotteista, että kokonaistavoite 5 miljoonaa saavutettaisiin!    
Keräyksen virallinen avaus oli Tampere-talossa 19.3.2016. Piirin keräyksen aloitus oli Jyväskylässä 
Veturi-tallilla 5.5.2016. Keräys päättyi 30.6.2017. 



Piirimme klubit saavuttivat komean 206118 € tuloksen joka oli 66 % laskennallisesta 
tavoitteestamme. Piirin klubeille palautui kaikkiaan 50932,18 € Piirissä oli 18 klubia jotka 
saavuttivat annetun valtakunnallisen tavoitteen. Kolme parasta kaksi klubia ja yksi lohko:               
LC Muurame 261 %, LC Viitasaari Karoliina 170 % ja Mänttä-Vilppulan 5 klubia saavuttivat jokainen 
yli 150 % tavoitteesta.   
Klubit toimivat kukin omalla tavallaan järjestäen: konsertteja, erilaisia toritapahtumia, 
lipaskeräystä ja tietysti PuSu- tuotteiden myyntiä. 
Klubien onnistumiseen vaikuttivat, sitoutuminen kampanjaan ja paikkakunnalla toimiva hyvä ja 
aktiivinen yhteistyökumppani (esimerkkinä LC Muurame jossa oli tavoite hankkia porakaivo 
partiolaisten leirikeskukseen) tulos puhuu puolestaan! 
Piirimme alueelta valittiin kolme kuukauden klubia: LC Muurame, III alue 2.lohko ja LC 
Viitasaari/Karoliina 
Haluan vielä kiittää kaikkia piirimme klubeille onnistuneesta keräystuloksesta. 
 
PDG Ilkka Sainio, Punainen Sulka-toimikunnan puheenjohtaja 2015 - 2018 

LCI 100  

PDG Pertti Jämsén kertoi piirifoorumissa LCI 100 vuotta -haastekampanjan etenemisestä piirissämme. LCI 
100 vuotta -haastekampanjan edistymisen seuranta on riippuvainen MyLCI-raportoinnista ja tietysti siitä, 
että me palvelemme aktiivisesti.  
 
MyLCI oli esillä heti kauden alussa heinäkuun kuvernöörikirjeessä, ja piirifoorumissa pidettiin MyLCI-
koulutus. MyLCI-raportointiin palattiin vielä lokakuun piirikuvernöörikirjeessä, jossa lohkon puheenjohtajille 
annettiin enemmän vastuuta lohkon klubien raportoinnin yhtenäistämisestä. Ajatuksena oli järjestää 
tarvittava määrä MyLCI-koulutusta niin, että raportoinnista tulee rutiinia. On kuitenkin todettava, etteivät 
klubien sihteerit pidä raportoinnin tekoa kiireellisenä jokaista kuukautta koskevana tehtävänä. Tämä 
vaatinee jatkossakin sihteereille osoitettujen muistutusviestien lähettämistä.  
 
Olennaista on tehtyjen aktiviteettien ohjaaminen oikeaan palveluhaasteeseen (nuoriso, näkö, nälkä ja 
ympäristö sekä  jatkossa uusina kohteina lasten syöpä ja diabetes). Tavoitteena on vähintään kahteen 
haastealueeseen osallistuminen.  

Sri Lankan Lions-ystävät 

 
Ratnapuran silmäsairaalan alakerran jatkorakentaminen saatiin päätökseen. Silmäsairaalan alakerran 
rakentamista varten saatiin kerättyä suomalaisilta lionsklubeilta ja yksityishenkilöiltä noin 130 000 euroa. 
Niiden lisäksi yksi yksittäinen leijona lahjoitti 15 000 euroa sekä Arne Ritari -säätiö toiset 15 000 euroa 
hissin saamiseksi taloon. Rakennuskustannukset ylittyivät jonkin verran, johtuen lähinnä siitä, että kesken 
rakentamisen Sri Lankassa tuli lainmuutos, jonka seurauksena kaikki sairaalat ja terveydenhuolto joutuivat 
arvonlisäveron alaisiksi. Rakennustyöt  myös kestivät oletettua kauemmin ja viime vaiheessa 
rakennusliikettä jouduttiin vaihtamaan.  
 
Silmälasikeräykset ovat kauan olleet seis kun logistiikkaketju Sri Lankaan päin ei vetänyt. Lioneilta yritettiin 
rahastaa noin 9000 euron tulli-/lahjussummaa silmälasierän saamiseksi maahan. Siihen ei kuitenkaan 
suostuttu. Yhteistyökuvio  saatiin neuvoteltua sikäläisen ministeriön kanssa. Lasien jakelu hoidettiin 
yhdessä paikallisten leijonien kanssa.  

Piirin jäsenmäärää saatiin hieman kasvatettua. Jäsenmaksut käytetään vähävaraisten asiakkaiden 
silmäleikkausten tukemiseen. 

Nuorisovaihto  

 
Lähtevä vaihto: 
Nuorisovaihtoon lähti kesällä 2018 G-piiristä 12 nuorta: 9 tyttöä ja 3 poikaa. 
G-piirin vastuulla oleviin vaihtokohteisiin lähti G-piiristä 6 nuorta sekä muista piireistä 10 nuorta. 



G-piirin vastuulla olevat vaihtomaat ja -kohteet olivat: Bulgaria, Slovenia, Mexico, Peru, Ontario/Kanada, 
Minnesota/USA, sekä erikoiskohteena LC Muuramen hoitamana USA/Texas: Julien C Hyer Camp   
 
Saapuva vaihto: 
Tällä kaudella ei ollut leiriä G-piirissä, joten toimimme ns. tukipiirinä H-piirille, jolla oli leiri Kerimäellä. 
Kerimäen leiriläisiä oli isäntäperheissä piirissämme muutama nuori. 
Kansainvälinen leiri järjestetään kesällä 2019 G-piirissä. Leirin vastuuklubiksi valittiin LC Uurainen ja 
leiripaikkana tulee olemaan Marjoniemen tila. 
 
Muuta: 
Valtakunnallinen kesän 2018 lähtevään vaihtoon hakijoiden sijoittelukokous pidettiin Tampereella 
helmikuun 3.-4. päivä. YCEC-G osallistui tähän sillä rajoituksella, että samalla oli myös työeste Tampereen 
Asta-rakentajamessujen takia. 

Piirikokouksen yhteydessä Joutsassa pidettiin koulutusta klubien nuorisovaihtajille 21.4.2018. 
Infotilaisuus G-piiristä vaihtoon lähteville nuorille järjestettiin Muuramessa 24.5.2018.  

Lions Quest  

Piirimme LQ-henkilönä toimi Eila Pelli (LC Jyväskylä/Aino) .  
 
Toimintavuoden aikana Quest-koulutus oli sekä kriittisen arvioinnin että kehittämisen kohteena  
Tarkastelun kohteena olivat:  

1. Koulutuksen toteutusmuodot  

2. Koulutustarjonta 

3. Kohderyhmien laajentaminen 

4. Koulutuksen organisointi ja kouluttajien määrä 

5. Koulutuksen rahoitus ja toiminnan kannattavuus 

Lions-liiton hallitus nimesi työryhmän, jonka puheenjohtajana toimi Raija Forss. Piirimme alueelta 
toimikunnassa työskentelivät Pia Bärlund ja Eila Pelli, jotka laativat työryhmälle esityksen Core4 -
rahoitushakemukseksi em. kehittämistoimintaan. Liiton hallitus hyväksyi työryhmän esityksen, mutta 
rahoituspäätös oli kielteinen, koska LCIF-katsoi, että aiemmin saadulla rahoituksella oli pyritty ratkaisemaan 
em. kehittämistarpeita. 
LionsQuest toimikunnan puheenjohtajan toimikauden 2015-2018 päätöskaudella järjestettiin piirin alueella 
syyskaudella ja kevätkaudella klubien tuella peruskurssit klubien rahoittamana. Toimintavuonna ei 
koulutuksen järjestämiseen ollut käytettävissä projektirahoitusta. 
Piirin Quest-toimikunnan puheenjohtaja Eila Pelli  ja kouluttaja Johanna Arho-Forsblom osallistuivat 
Helsingissä järjestettyyn Quest toimikuntien puheenjohtajien ja kouluttajien tapaamiseen, lisäksi Quest-
kouluttajat kokoontuivat tavoitteena  toiminnan sisältöjen ja toteutustapojen kehittäminen e-kokouksiin ja 
tapaamisiin. 
Peruskursselle osallistui 28 kasvatusalan ammattilaista. 
Osana LionsQuestin uudistamis-ja kehittäistoimitaa G-piiri ilmoitti halunsa pilotoida yhden kontaktipäivän 
koulutusta sekä liikuntaseurojen valmentajille/ohjaajille kohdennettua koulutusta, joita klubien aktiivisesta 
markkinointityön ansiosta toteutui Liikuntaseurojen ohjaajien koulutus. Koulutukseen osallistui 6 
ohjaajaa/valmentajaa." 
 

Leotoiminta  

 
Työryhmän puheenjohtajana toimi Taru Rytkönen (LC Uurainen). 
 
Piirissämme toimii yksi leoklubi, Leo Club Jyväskylä/Lohikoski. Klubissa oli toimintakauden päättyessä 6 
jäsentä. 
 
Yhteistyö Lionien, erityisesti taustaklubin kanssa, on herännyt henkiin kuluneen kauden aikana kiitettävästi 

ja Leot ovat näkyneet piirin ja klubien tilaisuuksissa ja aktiviteeteissä. 



Rauhanjulistekilpailu 

 
Kilpailuun osallistui 9 työtä, ja voittaja valittiin äänestyksellä piirihallituksen marraskuun kokouksessa. G-
piirin voittajatyön oli tehnyt Ella Rahikkala LC Jyväskylä/Lohikoski. Päätettiin myöntää voittajalle 100 euron 
palkinto.  
 
Valtakunnallisen voittajatyön oli tehnyt D-piirin Anni Juutilainen Luumäen Kangasvarren koulun 6A-luokalta. 
 
Rauhanjulistekilpailun kilpailupaketit maksoi kaudella 2017–2018  jokainen klubi itse. Klubeja oli informoitu 
muuttuneesta käytänteestä. 
 
 

Viestintä  

 

PR ja Internet vastaavana toimi Jari Rytkönen. Klubit toimivat pääasiassa paikallisesti, vain 
erityistapauksissa alueellisesti tai lohkokohtaisesti. Tämän johdosta klubeille suositellaan 
tiedottamista paikallislehdille omasta toiminnastaan ja aktiviteeteistaan. Tätä on monen klubin 
toimesta käytetty hyödyksi myös tällä kaudella.   
 
Toimintakauden yhtenä tavoitteena oli näkyvyyden lisääminen sosiaalisessa mediassa ja mm. syksyn 
piirifoorumissa kannustettiin klubeja sosiaalisen median käyttöön oman toimintansa näkyväksi 
tekemisessä. Tarkoituksena on, että Facebook ja muut sosiaalisen median kanavat tuovat kävijöitä klubin 
kotisivuille, jotka toimivat ns. klubin näyteikkunana.  
 
Piirin Facebook-sivustoa on ylläpidetty lähinnä LC Muuramen Tuomo Kilpisen toimesta. Viestinässä 
olennaista olisi miettiä piirin Facebook-sivuston tarkoitusta. 
 
Piirin www-sivuilla on ollut saatavilla tietoa piiristä (mm. yhteystiedot, piirin strategia) ja muista 
ajankohtaisista lionstoimintaan liittyvistä asioista. Piirin kotisivuilla on myös vain jäsenille suunnattu osio, 
jonne on taltioitu kauden aikana mm. kokousaineistot ja pöytäkirjat sekä laaditut raportit. Piirin www-sivuja 
on ylläpidetty Jari Rytkösen sekä DG:n ja CS:n toimesta.  

Piirin tiedotuslehti Metso-Leijona toimitettiin jälleen asiantuntevasti Ilkka Salosen johdolla 
helmikuun alussa voittoa tuottaen. 

Kauden 2017-2018 uutuus oli G-sanomat (G-viesti), jonka sähköinen versio lähetettiin kaikille piirimme 
jäsenille, joiden sähköpostiosoite on tallennettu jäsenrekisteriin. Julkaisu oli saatavilla myös piirimme www-
sivuilla. G-sanomien päätoimittajana toimi PCC Jari Rytkönen. 

Säätiötoiminta 

Arne Ritari -säätiö 

ARS- toimikunta saavutti kaikki toimintasuunnitelmansa mukaiset tavoitteet ja myös ylitti ne. Adresseja 
myytiin 864. Uusia ritareita saatiin 15 sekä yksi Pro Ritari. Arne Ritari- säätiö myönsi piirin kahdeksalle 
klubille avustuksia yhteensä 13 000 euroa. G-piiri sijoittui piirien välisessä vertailussa ykköseksi.  
 
Piirin ritarijuhla järjestettiin 10.3.2018 Jyväskylässä Nikolainsalissa. Juhlaan osallistui 52 leijonaa ja puolisoa. 
Ritareita oli paikalla 23. Juhlaesitelmän piti CC Erkki Honkala. Arne Ritari- säätiötä markkinoitiin 
piirihallituksen kokouksissa, piiri- ja aluefoorumeissa, klubivierailuilla, klubitiedotteissa, piirikuvernöörin 
kirjeissä, piirin kotisivuilla, piirilehdessä sekä piirikokouksen presidentti- ja rahastonhoitajakoulutuksissa. 

 
Arne Ritari- säätiö maksoi piirin tilille yhden euron jokaisesta adressista ja 50 euroa uudesta ritarista. Piiri 
sai säätiöltä 600 euroa tiedotustukea. Kaikkiaan  AR-säätiö palautti piirin tilille 2393 euroa. Huomattava 
kustannussäästö saavutettiin adressien toimitusmaksuissa sekä ritarijuhlan järjestämiskuluissa.  



 
Arne Ritari- säätiön huomionosoituksia saivat: 

 AR- säätiön yhden ruusukkeen ansiomerkki, Reijo Keinänen, 10.3. ritarijuhla 

 AR- säätiön yhden ruusukkeen ansiomerkki, DG Olavi Vesanen, Oulun vuosikokous 

 AR- säätiön pöytästandardi, LC Keuruu, ritarijuhla 10.3. 

 AR- säätiön sertifikaatti, LC Saarijärvi, piirin vuosikokous 21.4. 

 AR- säätiön sertifikaatti, LC Jyväskylä/Jyvässeutu, piirin vuosikokous 21.4 

 AR- säätiön sertifikaatti, LC Sumiainen, piirin vuosikokous 21.4  

 LC Vilppula sai 500 euron palkinnon klubien adressien hankintakilpailussa (120 adressia) 
 

Kiitokset  ARS- toimikunnalle (DG Olavi Vesanen, 1VDG Mauri Koskela, 2VDG Heikki Näsi ja PDG Rauno 
Ahola) hyvästä yhteistyöstä ja onnistuneesta toimintakaudesta. 
 
Viljo Hokkanen, ARS- toimikunnan puheenjohtaja 

LCIF/ALERT 

Varainhankinta 

Nuorisotyöhön kerättiin varoja myymällä joulukortteja ja nuorisoarpoja.  

Talous 

Talous on kuvattu piirin taseessa ja tuloslaskelmassa. 

Piirikokouksessa palkitut 

Piirikuvernööri Olavi Vesanen palkitsi kauden 20172018 aikana ansioituneita lioneita ja klubeja.  
 
I ruusukkeen ansiomerkki:  
Erkki Iso-Markku LC Vilppula, Mauri Koskela LC Keuruu, Asko Kotilainen LC Luhanka, 
Ville Makkonen LC Muurame,  Terttu Möttönen LC Karstula/Sirkat,  Helvi Stolt LC Vaajakoski/Ewe  
 
LCIF:n kunniakirja humanitaarisen työn tukemisesta: 
IPDG Kari Edelmann 
 
Piirikuvernöörin ansiotähti:  
Viljo Hokkanen LC Jyväskylä/Lohikoski, Eila Pelli LC Jyväskylä/Ainot,  Ilkka Salonen LC Karstula  
 
Club officer award committee chairperson: Rauno Ahola 
Pitkään toimineen lionin ansiomerkki 40-v Heikki Kuurne 
 
Region Chairperson Award (M 1 RC): Taisto Kotila LC Laukaa, Mikko Kauranen LC Jyväskylä/Kuokkala, Hannu 
Polvinen LC Mänttä, Jukka Könni LC Suolahti, Terttu Möttönen LC Karstula/Sirkat  
 
Vuoden lohkon puheenjohtajan kiertopalkinto, kunniataulu ja Zone Chairperson Award (M 1 ZC): 
Taisto Rinne LC Kuorevesi 
 
Zone Chairprson Award (M 1 ZC): Esa Pajunen LC Jyväskylä, Ossi Väistö LC Petäjävesi, Timo Hänninen LC 
Lievestuore, Jouko Vierimaa LC Karstula  
 
Paras puolisotoiminta: LC Hankasalmi 
 
DG`s Appreciation Award (G 171): Timo Aho LC Luhanka, Hannu Hintikka LC Hankasalmi, Mirja Kemiläinen 
LC Vaajakoski/Ewe, Sirkka Katajisto LC Vaajakoski/Ewe, Reino Huuskonen LC Viitasaari/Porthan Helvi Stolt 
LC Vaajakoski/Ewe, Panu Kuronen LC Pihtipudas, Asko Aunola LC Pihtipudas, Osmo Kontula LC Pihtipudas. 
Harri Back  LC Pihtipudas   
 



Achievement Award (Star, G 22): Jussi Rasi LC Keuruu, Kalervo Suonto LC Keuruu  
Aarne Ritarisäätiö sertifikaatti: LC Saarijärvi, LC Jyväskylä/Jyvässeutu, LC Sumiainen 
Kunniataulu: LC Hankasalmi, LC Keuruu/Lapinsalmi, LC Saarijärvi 
Gabinet Treasurer Award (M1 CST): Erkki Iso-Markku LC Vilppula 
Cabinet Secretary Award (M1 CST): Olavi Harju LC Keuruu 
 
Vuoden leijona-kiertopalkinto ja kunniakirja: Mikko Kauranen LC Jyväskylä/Kuokkala 

Kauden 20172018 aikana poisnukkuneet 

Olavi Iivonen, LC Keuruu   09.07.2017 
Tuomas Nieminen, LC Karstula  20.07.2017 
Risto Hämäläinen, LC Vaajakoski  28.07.2017 
Hannu Piira, LC Joutsa/Jousa   28.08.2017 
Heikki Nieppola, LC Mänttä   29.08.2017 
Matti K Laulainen, LC Konnevesi 24.09.2017 
Ulla Lundmark, LC Mänttä/Esteri  19.10.2017 
Arvi Saari, LC Jyväskylä/Lohikoski  23.10.2017 
Juha H Rautio, LC Toivakka   25.10.2017 
Ari Flinkman, LC Muurame   30.10.2017 
Eero Hirvonen, LC Saarijärvi   02.11.2017 
Jorma K Lakka, LC Vaajakoski  12.02.2018 
Heikki J Leppälä, LC Keuruu   18.03.2018 
Kari Åström, LC Jyväskyä/Cygnaeus  19.03.2018 
Olli Elimäki, LC Jyväskylä/Lohikoski  07.04.2018 
 
 
 
 
 
Kiitokset  
 
Haluan lausua suuret kiitokset omasta ja puolisoni Maaritin puolesta kuvernöörikaudestani kaikille 
piirimme klubeille ja lioneille. Kiitos kuuluu myös piirihallituksen jäsenille ja toimikunnille, jotka ovat 
auttaneet ja tukeneet minua piirikuvernöörikauteni toteutuksessa. On ollut hienoa osallistua kanssanne 
hyvän tekemiseen ja viedä hyvää sanomaa eteenpäin niin valtakunnallisella kuin myös kansainvälisellä 
tasolla.   
 
Jämsässä 29.1.2019 

 
 
 

Olavi Vesanen 
DG 2017-2018, MD 107- G 


